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Többórás kihallgatás után távozhattak az ügyészségről hétfőn a gyergyószentmiklósi
Wass  Albert-megemlékezés  szervezői,  Kisné  Portik  Irén  és  Selyem Antónia.  Ellenük
büntetőeljárás van folyamatban, védelmüket Szőcs Sándor az Erdélyi Magyar Néppárt és
az Erdélyi Magyar Nemzeti Tanács jogi képviselője látja el.

„Ügyvéd nélkül  akár  nagyobb bajba is  keveredhettünk volna,  jelenléte sokat  segített  a  feltett
kérdések megválaszolásában” – összegzett Kisné Portik Irén, aki Selyem Antóniával együtt hétfőn
11 órára gyanúsítottként volt beidézve a gyergyószentmiklósi ügyészségre. Selyem Antónia egy
órán át  válaszolt  a  kérdésekre,  nyilatkozatot  írt,  Kisné Portik  Irén pedig  kicsivel  14 óra  előtt
hagyhatta el az ügyészség épületét. Mindketten azért lettek gyanúsítottak, mert megszervezték a
Wass Albert születésnapjára való emlékezést január 8-án.

Szőcs Sándor ügyvéd és a gyanúsítottak egyike, Kisné Portik Irén
(a Székelyhon.ro felvétele)

„Emberségesen bántak velünk, segítőkész ügyésszel találkoztunk. Újra megerősítettük, hogy a mi
szándékunk  az  író  méltatása  volt,  nem  akartunk  semmilyen  románellenes,  emberségellenes
eseményt szervezni” – nyilatkozták a rendezvényszervezők. Az ügyészségen történtekről, a várható
fejleményekről ügyvédjük, Szőcs Sándor nyilatkozott. Szőcs az Erdélyi Magyar Néppárt és az Erdélyi



Magyar  Nemzeti  Tanács  jogi  képviselője,  e  két  szervezet  ajánlott  segítséget  a  bajba  került
rendezvényszervezőknek.

„A bűncselekmény, amellyel az ügyfeleimet vádolják, nem állja meg a helyét, ugyanis Wass Albert
nem háborús bűnös. Van ugyan egy erre vonatkozó határozat, de abból első olvasatra is kiderül,
hogy teljesen ártatlanul volt elítélve. Ezt az Amerikában végzett vizsgálat is alátámasztja. Ezen túl a
vád egy olyan megemlékezéssel kapcsolatos, ahol Wass Albertet mint írót méltatták, és sokan a
részvevők közül nem is tudtak arról, hogy az ünnepelt háborús bűnös. Maga az ügyész is beismerte,
utána kellett nézzen, mert ez nem egy nyilvánvaló tény. Remélem, hogy az ügyész megértette
mindezt,  a  bűnügyi  eljárás  lezárásra kerül,  nem jut  bíróságra” –  fejtette  ki  az  ügyvéd.  Szőcs
elmondta,  procedurális  szempontból  most  a  bizonyítékgyűjtés  van  folyamatban,  ezt  követi  a
nyomozati  anyag  bemutatása.  A  vádeljárás  megszüntetése  megeshet  a  nyomozati  anyag
bemutatása előtt is. Ha mindez nem történik meg, bíróságra küldik az ügyet, majd ítéletet hoznak.
Az ügyvéd optimista, hangsúlyozta, ő hisz az igazságszolgáltatás becsületességében, „bár való igaz,
ahol  politikai  nyomás létezik,  nagyobb lehet  a  bírósági  tévedés valószínűsége” –  fogalmazott.
Bevallotta: meggyőződése, hogy van egy feljelentő az ügy mögött, az eljárást nem az ügyészség
indította hivatalból, bár lehet, sosem derül ki, hogy ki a valós személy, a nyomozati anyagból is egy
rendőrségi besúgó álnevére derül csak fény. „Ez az egész nyomozás a szabad gyülekezési és a
véleménynyilvánítási alapvető jog elég durva megsértése, hasonló esetről nincs értesülésem” –
összegzett Szőcs Sándor.

Valeriu  Irinel  Crudu  ügyész,  az  ügyészség  szóvivője  azt  nyilatkozta,  nem  volt  feljelentő,  az
ügyészség hivatalból indított kivizsgálást, miután tudomást szerzett arról, hogy a rendezvényen egy
háborús  bűnösre  emlékeztek,  ugyanis  a  háborús  bűnösök  propagálása  törvénybe  ütköző,  3
hónaptól három évig terjedő börtönbüntetés szabható ki.

„Jelenleg büntetőeljárás van folyamatban, a bűnügyi kivizsgálásnál tartunk. A szerzett információk
összegzése alapján születik döntés, hogy a bíróságra továbbítjuk-e az ügyet. Fontosnak tartom
elmondani, hogy a gyanúsítottak élhettek jogaikkal, jogi képviselő jelenlétében voltak az ügyészségi
meghallgatáson, és megilleti őket az ártatlanság vélelme mindaddig, amíg ügyükben ítélet nem
születik”  –  fogalmazott  a  szóvivő.  A  Wass  Albert  háborús  bűnösségét  megkérdőjelező  sajtós
kérdésekre kifejtette: az 1946-os népbírósági döntés erről tanúskodik, ennek megalapozottságát
neki nem tisztje firtatni.

A Székelyhon megtudta, ilyen esetekben az eljárás időtartama nincs maximalizálva, ajánlott, hogy a
büntetőeljárás  kezdetétől  számított  hat  hónapon,  az  észrevételezést  követő  egy  éven  belül
szülessen döntés az ügy lezárásáról, illetve bíróságra küldéséről.

Tekintettel arra, hogy mostanság több Wass Albert-megemlékezést is terveztek, terveznek Gyergyó
térségében, a Székelyhon szerkeztői  kérdést tettekk fel  Szőcs Sándor ügyvédnek: az egyszerű
ember  nyugodt  lélekkel  elmehet  egy  ilyen  eseményre  vagy  jobb,  ha  távol  marad,  tartva  a
következményektől? „Én nem félnék elmenni egy ilyen rendezvényre, de engedjék meg, hogy ne
adjak senkinek tanácsot.”
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